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Vážení členové akademické obce, 
vážené kolegyně a vážení kolegové,

měl jsem tu čest se jménem JAMU účastnit slavnostní 
inaugurace prezidenta Petra Pavla. 

Netušil jsem, jak moc může mít takto důstojná událost 
s tolika hosty vysloveně přátelský charakter. Atmosféra 
ve Vladislavském (a následně i ve Španělském) sále 
byla velmi uvolněná, kultivovaná, kontaktní. Na vlastní 
kůži jsem zažil, že zachovat dekorum nemusí znamenat 
strojenost. 

„Jsme jeden tým a začít musíme společně,“ řekl mimo 
jiné prezident Pavel ve svém projevu, který byl pro mě 
osobně mimochodem mnohem lepší až při následném 
přečtení. Jsem za jeho slova rád ze dvou důvodů:

1. Návrat k hodnotové politice je i pro podstatu naší práce na JAMU, kterou můžeme jedním slovem nazvat 
„kultivace”,  klíčový. 

2. Pan prezident správně upozorňuje na to, že tuto obnovu za nás nikdo neudělá. A už vůbec ne prezident. 
Je to na nás.

Pěkné čtení přeje

MgA. Petr Michálek, rektor

„Prague Castle“ obrázek vytvořila umělá inteligence DALL-E .

https://www.seznamzpravy.cz/clanek/domaci-politika-dokument-projev-prezidenta-petra-pavla-227490
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Co má společného Ministerstvo školství a kultury?

Před týdnem došlo na Ministerstvu kultury 
k dalšímu setkání, které jsem, společně s kolegy 
z dalších uměleckých vysokých škol, inicioval ve 
věci spolupráce obou ministerstev zmíněných 
v titulku tohoto článku. Jsem totiž přesvědčen, že 
zvláště v těchto dnech, kdy se chystáme na složitou 
obhajobu zvýšení podpory vysokých škol jako celku, 
je potřeba hledat synergie.

Konkrétní výsledky našeho jednání: Brzy dojde 
na aktualizaci tohoto memoranda - ve prospěch 
živého umění. Budeme pozváni k projednávání 

tématu status umělce. Budeme součástí týmu pro 
projednávání Státní kulturní politiky na léta 2026-
2030. Shodli jsme se na nutnosti pravidelných 
schůzek ve frekvenci jednou za tři měsíce.

Společným jmenovatelem všech následných 
rozhovorů musí být hledání korelace mezi 
absolventem v praxi 21. století a systémem 
jeho vysokoškolského studia. V této souvislosti 
doporučuji čerstvou publikaci, na které se autorsky 
podílela i naše doc. Ing. MgA. Lucie Pešl Šilerová, 
PhD. Velmi potřebné!

Březnové kolegium rektora schválilo návrh 
rozpočtu JAMU na rok 2023. Nyní čeká 
ten samý proces Akademický senát JAMU 
(23. března 2023) a Správní radu JAMU 
(31. března 2023).

Dovolte pár zajímavých čísel:

• Pro letošní rok došlo k navýšení provozního 
rozpočtu na všechny VVŠ ve výkonovém 
ukazateli ve výši 500 mil. Kč, z čehož se 
40 mil. Kč podařilo získat JEN pro umělecké 
vysoké školy. JAMU díky danému navýšení 
zaznamenala nárůst rozpočtu o 2,92 %, a to 

i přes klesající tendence ve výkonovém 
ukazateli. Vzhledem k tomu, že JAMU poklesla 
i v počtu studentů i v ukazatelích Fondu 
umělecké činnosti, její celkový nárůst odpovídá 
7. 051. 760 Kč.

• Celý nárůst a ještě téměř milion navíc 
z prostředků JAMU jsme se zejména kvůli 
vysoké inflaci rozhodli použít na navýšení 
osobních nákladů o celkovou částku 8 mil. Kč. 
Díky tomu dojde, bude -li návrh schválen, od 
1. 5. 2023 k nárůstu tarifů o 3,5 %.

Víte, že…?

https://www.mkcr.cz/novinky-a-media-cs-4/5137cs-na-ministerstvu-kultury-se-uskutecnilo-jednani-se-zastupci-msmt-mk-a-ctyr-umeleckych-vysokych-skol
https://mkcr.cz/doc/cms_library/memorandum-o-spolupraci-mezi-mk-a-msmt-13930.pdf
https://www.idu.cz/cs/o-nas/veda-a-vyzkum/vedeckovyzkumne-projekty/1906-status-umelce
https://www.idu.cz/cs/aktualne/aktuality/4443-nase-nova-studie-mapuje-uplatnitelnost-umelcu-na-trhu-prace-v-oboru-klasicke-hudby
https://is.jamu.cz/osoba/5576
https://is.jamu.cz/osoba/5576
https://www.jamu.cz/jamu/organy-skoly/akademicky-senat/
https://www.jamu.cz/jamu/organy-skoly/spravni-rada/
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Děkan Divadelní fakulty VŠMU, Matúš Benža MA, 
ArtD., mě jmenoval členem Vedeckej a umeleckej 
rady. Daleko podstatnější je ale informace, že se mi 
podařilo získat jednadvacátého (tedy posledního) 
člena Umělecké rady JAMU - bude jím prof. Ľubomír 
Vajdička. Měl jsem možnost poznat tohoto nesmírně 
noblesního pána osobně během jeho zkoušení Smrti 
obchodního cestujícího v Městském divadle Zlín - 
viz fotografie. Raduji se proto z jeho rozhodnutí a těším 
se na spolupráci!

Nový člen umělecké rady

V rámci pracovní skupiny (doc. MgA. Blanka Chládková, 
doc. MgA. Michal Zetel, Ph.D., MgA. Pavel Tylšar) jsme 
pro Radu RUV, jejímž jsem členem, připravili tři návrhy 
na změnu, které by nám ve výsledku mohly pomoci 
získat více bodů. Jeden se týká vykazování repríz, druhý 
zavedení nové kategorie „Vedoucí nástrojové skupiny 
v orchestru”, třetí rozšíření portfolia prestižních festivalů 
- zvláště jazzových. Uvidíme, jestli se podaří rozvířit 
poněkud stojaté vody v této oblasti.

Každopádně nadějná jsou letos odeslaná čísla 
dokončených výsledků RUV:

Hudební fakulta celkem: 709 (A: 45, B: 252, C: 395, D: 17)

HAMU celkem: 584 (A: 38, B: 194, C: 333, D: 19)

Divadelní fakulta celkem: 244 (A: 10, B: 54, C: 121, D: 59)

DAMU celkem: 322 (A: 6, B: 82, C: 228, D: 6)

RUV

Směrnice Erasmus+

Prorektor Michal Indrák chystá, společně 
s kolegyní Ing. Barborou Dostálovou 
a zástupci fakult, směrnici Erasmus +,, 
která zpřehlední celý proces zahraničních 
výjezdů - ať už incoming či outcoming. 
Díky zřetelným datům budeme moci 
také lépe určovat strategii a měřit její 
úspěšnost. V této souvislosti s dovolením 
znovu připomínám, že máme také grant 
Rudolfa Firkušného, na jehož kontě je 
nyní částka 222 tisíc Kč. Nenechte si 
ujít tuto jedinečnou příležitost podpory 
zahraničních studijních pobytů!

https://www.vsmu.sk/df/organy-divadelnej-fakulty/vedecka-a-umelecka-rada-divadelnej-fakulty/
https://www.vsmu.sk/df/organy-divadelnej-fakulty/vedecka-a-umelecka-rada-divadelnej-fakulty/
https://www.jamu.cz/umelecka-rada/
https://performingarts.theatre.sk/sk/pJENv/xvYMv/v7wnv/
https://performingarts.theatre.sk/sk/pJENv/xvYMv/v7wnv/
https://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/rada-ruv
https://www.jamu.cz/studium/grant-rudolfa-firkusneho/
https://www.jamu.cz/studium/grant-rudolfa-firkusneho/
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Dvě vdovy
Tuto neděli se těším na druhou premiéru Komorní opery Dvě vdovy. 
Věřím, že to bude nejlepší vstup do blížícího se jara. Každopádně 
celému týmu přeji ZLOMTE VAZ!

Přijímací řízení

Salón původní tvorby

S velkou zvědavostí jsem v pátek na Divadelní fakultě navštívil alespoň 
část programu Salónu původní tvorby 2023. Mám radost z úvodního 
propojení s Národní sbírkou zlozvyků – projektem Kateřiny Šedé. 
Ale zajímaly mě především současné texty. Zjistil jsem, že od doby, 
kdy jsem se Salónů účastnil jako student, se charakter akce posunul 
od čtení spíše k performancím. „Inscenace” (či spíše hříčka) Slzy se 
ve vousu topí a můj vous, tvůj vous, náš vous pro mě byla vysloveně 
inspirující.

Je potěšitelné, že letos obě fakulty zaznamenaly nárůst počtu uchazečů 
o bakalářské a nenavazující magisterské studium. Zatímco na Divadelní fakultě 
stále intenzivně probíhá vícekolové přijímací řízení, na Hudební fakultě je 
rozhodnuto. Celkem se na Hudební fakultu přihlásilo 254 uchazečů do 27 
specializací příslušných bakalářských a magisterských studijních programů. 
Přijímací zkoušky úspěšně vykonalo 120 uchazečů, kapacitní možnosti fakulty 
však dovolují přijmout pouze 106 nových studentů, ale i tak je to o 8 více než 
v loňském roce.

Odkazy na zápisy z kolegia rektora v tomto akademickém roce najdete zde.
Odkaz na všechna čísla periodika 3 MINUTY najdete zde.

3minuty 13; grafické zpracování: Jan Pohořelický, grafika/foto: DALL -E, Marek Malúšek, Karolína Mikulášková

https://divadlonaorli.jamu.cz/dve-vdovy/
https://www.sbirkazlozvyku.cz/
https://is.jamu.cz/auth/do/jamu/doc/5499/_sk_/kr_jamu/zapisy_z_kr_konane_v_akademickem_roce_2022_-_2023/
https://www.jamu.cz/jamu/obcasnik-jamu/

